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Opening
Voorzitter Paul Bindels opent de jaarvergadering en heet alle aanwezigen van harte welkom, in het 
bijzonder  de  aanwezige  afgevaardigden  van  politieke  organisaties  en  vertegenwoordigers  van  de 
gemeente  Breda,  zoals  onze  nieuwe  gebiedsbeheerder  Anton  Lips  en  Stadsmarinier  mevrouw 
Doorman.  Daarnaast  een bijzonder welkom aan de sprekers  van de avond:  Teamchef van politie  
Winfred Kuijpers, Wijkagent Marjan van Malsen, de voorzitter dan de Stichting ‘Geen Gehoor HSL  
regio  Breda’  de  heer  Van  der  Jagt  en  tenslotte  de  heer  Rien  Hendrickx,  die  na  de  pauze  een  
presentatie zal verzorgen over 100 jaar tuinbouwveiling in de Baronie van Breda.

Bericht van verhindering
Er  is  bericht  van  verhindering  ontvangen  van  de  heer  Stan  Sadée  van  de  Gemeente  Breda  en 
gemeenteraadslid mevrouw Solveig van de PvdA. Verder hebben zich afgemeld de heer Stevens van 
de Overaseweg, de familie Koster van de Sintelweg en de heer Voesenek van de Mastdreef.

Terugblik op 2011
Vervolgens kijkt de heer Bindels terug op het jaar 2011. Een stormachtig jaar voor zowel de wijk- en 
dorpsraden, de gemeenschapshuizen als de verenigingen in het Bredase. Een jaar dat, naar het zich 
laat aanzien, ook in 2012 nog zijn gevolgen zal hebben. Het college van de gemeente Breda heeft 
besloten onder het mom van de crisis stevig te gaan bezuinigen. De manier waarop verdient echter 
geen schoonheidsprijs:

• Gemeenschapshuizen en jeugdhonken worden gesloten;



• Subsidieregelingen voor verenigingen en stichtingen worden ernstig beperkt;

• Het  bestaansrecht  van  de  wijk-  en  dorpsraden  en  hun  taken staan  onder  druk door  het 
wijzigen van hun status aparte en de subsidiebeperkingen.

Waar in het verleden al vaak sprake was van zeer gebrekkige communicatie van de Gemeente Breda 
naar haar burgers toe, blinkt de Gemeente ook in het digitale tijdperk niet uit in een goede manier 
van communiceren. Enkele voorbeelden hiervan zijn de biomassacentrale op het Lodaterrein en de 
keuze van opvanglocaties van alcohol- en drugsverslaafden in de Heuvel en de Geeren.

De voorzitter spreekt niettemin de hoop uit dat de gemeente uiteindelijk door schade en schande 
wijs zal worden en dat 2012 daarom vol vertrouwen wordt gestart.

Jaarverslag 2011
Vervolgens neemt de heer Bindels met de aanwezigen het jaarverslag over 2011 door. De volgende 
punten worden hierbij in het bijzonder aangestipt:

• Verkeersveiligheid
De  koude  kruising  Liesboslaan  Princenhagelaan  bij  Princeville  is  definitief  gesloten.  Ook 
bezwaarprocedures hiertegen bij de rechtbank mochten uiteindelijk niet helpen. Breda heeft 
zodoende het duurste stuk fietspad van Nederland gekregen. Wellicht dat de kruising nog 
een rol krijgt in de verkeersafwikkeling als de Dynalog-campus eenmaal gerealiseerd is. De 
Effenseweg is inmiddels ingericht als 30 km. zone met twee verkeersdrempels. Daarnaast is  
de westelijke parallelweg van de Rijsbergseweg aangemerkt als 60 km zone. De handhaving 
van deze zaken mag daarbij echter niet uit het oog verloren worden.

• Gemeenschapshuizen
Het  buitengebied  mag  zich  gelukkig  prijzen  dat  haar  beide  gemeenschapshuizen  zijn  
behouden van de sluitingsronde vanuit de gemeente Breda. Nu staan alleen de verenigingen 
die deze gemeenschapshuizen gebruiken onder druk, omdat ook hier sterk in de subsidies is 
gesneden. Het college wordt daarom verzocht zich goed te bedenken. Ook  de locale cultuur 
dreigt het onderspit te delven ten opzichte van bijvoorbeeld een kandidatuur voor culturele 
hoofdstad van Europa.

• De Schouw
Ook het afgelopen jaar zijn weer  vele zaken met betrekking tot de openbare ruimte in de Schouw  
naar voor gekomen en waar mogelijk opgelost. Voor dit jaar wordt de inwoners van het buitengebied  
wederom verzocht hun medewerking hieraan te verlenen, door belangrijke zaken aan te melden.

• Preventie
In de Kievitslaar is op 23 mei 2011 de preventiemarkt gehouden, waar de brandweer, de  
stichting Breda Hartsafe en inbraakdeskundigen de opgekomen bewoners hebben voorgelicht 
op het gebied van allerlei  veiligheidsaspecten. Deze bijeenkomst was tevens het startsein 
voor het buurtpreventie project op Effen.

• Wijkraad
Met het opheffen van de status aparte van de Wijkraden en het aanpassen van de subsidie 
zijn  de  wijkraden  onderling  in  overleg  gegaan  met  elkaar  en  de  gemeente  om  hun 
voortbestaan veilig te stellen en om in de toekomst goed te kunnen blijven functioneren. Dit  



heeft geleid tot het opstellen en ondertekenen van twee convenanten, waarin de rol van de 
wijkraad en haar functie t.o.v. de gemeente in staan beschreven.

Vanuit de vergadering wordt de vraag gesteld hoe precies nu de subsidies voor de wijkraden geregeld  
zijn. De heer Bindels geeft aan dat er, omdat de definitieve regeling pas laat bekend is, voorlopig tot  
mei  2012  subsidie  is  toegezegd.  Daarna  wordt,  afhankelijk  van  de  activiteiten  die  de  wijkraad 
ontplooit de mogelijkheid geboden opnieuw subsidie aan te vragen. 

Samenstelling wijkraad
Wijkraadslid Wim-Jan van Steen heeft te kennen gegeven vanwege drukke werkzaamheden niet meer 
die  tijd  aan  de  wijkraad  te  kunnen  besteden  welke  hij  wenselijk  acht  om  goed  te  kunnen 
functioneren.  Hij blijft wel lid van het buurtpreventie team Effen. Wim-Jan wordt door Paul Bindels  
hartelijk  bedankt  voor  zijn  inzet  vanaf  het  eerste  uur.  Paul  doet  vervolgens  de  oproep  aan  de 
aanwezigen om, indien zij belangstelling hebben om de wijkraad te versterken, als wijkraadslid voor  
het buurtschap Effen, contact op the nemen met het secretariaat.

Ingediende vragen en Rondvraag
De heer Stevens van de Overaseweg vraagt of  het geen idee is  om een collecte te houden om  
een  i-pad  aan  te  schaffen  voor  de  wijkagent,  om zo  sneller  zaken  te  kunnen afhandelen  en  de  
administratieve druk te verminderen. Het idee wordt door de vergadering met instemming begroet.  
Verder vraagt hij of het mogelijk is vaker te controleren op de Overaseweg, omdat hier zeer vaak te  
hard gereden wordt. De korpschef belooft dit punt mee te zullen nemen en indien mogelijk in te  
dienen. De uiteindelijke uitvoering blijft echter wel een geldkwestie.
De  heer  Van  Beek  uit  de  Den  Dogdreef  beklaagt  zich  over  de  rondcrossende  buggy’s  in  het 
buitengebied en vraagt wat hieraan gedaan kan worden. De politie geeft aan hier nog steeds mee 
bezig te zijn en dat ook dit een kwestie van lange adem is.
De heer Bindels besluit met de mededeling dat men bij Huize Liesbos vanaf het tweede kwartaal van  
2012  zal  starten  met  sloop  van  een  deel  van  het  gebouw  en  dat  men  vervolgens  hier 
zorgappartementen gaat bouwen.

De politie Breda Zuid-West heeft te melden
Teamchef Wilfred Kuijper opent met de melding dat de eerder geplande reorganisatie van de politie  
nog  geen  doorgang  heeft  gevonden,  omdat  de  minister  van  veiligheid  besloten  heeft  tot  een 
landelijke herindeling van de politie in 10 territoriale eenheden. Dit houdt voor ons gebied in dat de  
regio Noord-West Brabant samengevoegd wordt met de regio Zeeland.  Er zullen wel 4 districten  
blijven bestaan, te weten 3 in Noord-West Brabant en 1 in Zeeland. Voor Breda houdt dit in dat  
Oosterhout bij het district gevoegd wordt. Het georganiseerde politiewerk blijft wel belangrijk. De 
wijkagent zal zeker in de wijk aanwezig blijven. In Breda komen er nu 3 grotere georganiseerde teams,  
met een grotere slagkracht. Met betrekking tot de opmerking van de I-pad collecte geeft de heer  
Kuijpers aan dat dit een goede suggestie is, zeker omdat de politie wat dat betreft vaak wat achter 
loopt. De agenten hebben nu al wel allen een blackberry.
Er wordt gevraagd of het aantal mensen met de nieuwe reorganisatie ook zal verminderen, De heer 
Kuijpers geeft aan dat dit niet het geval is. Dit aantal blijft gelijk.
Vervolgens komt de nieuwe wijkagent Marjan van Malsen aan het woord. Zij geeft aan sinds 1998 al 
in  verschillende  functies  als  agent  te  hebben  gewerkt.  Sinds  augustus  2011  is  zij  werkzaam  als 
wijkagent  voor  het  zuidwestelijke  buitengebied  en  Ruitersbos.  Ze  meldt  dat  het  project 



buurtpreventie  in  Effen  perfect  werkt.  Er  wordt  veel  informatie  tussen  politie  en  bewoners 
uitgewisseld. Qua cijfers waren er in 2011 in het buitengebied 19 inbraken, tegen 21 in 2010. Vooral  
de eerste helft  van het jaar  waren er  meer inbraken,  na juli  werd het rustiger.  Het aantal  auto-
inbraken is gestegen van 11 in 2010 naar 13 in 2011. Hierbij ligt echter de piek op de carpoolplaats bij  
knooppunt Princeville. Men is hier nu mee bezig om actie te ondernemen. Het aantal inbraken in  
schuurtjes en garages was 9 in 2010 en 12 in 2011. Deze vonden voornamelijk in Effen plaats. 
Onder  andere  door  het  buurtpreventieproject  probeert  de  politie  het  aantal  inbraken  te 
verminderen.  Ook  het  voetstappenproject,  waarbij  bewoners  door  de  politie  via  achtergelaten 
‘voetafdrukken’  worden  gewaarschuwd  voor  inbraakgevoelige  situaties,  draagt  hieraan  bij.  De 
wijkagent blijft  toch afhankelijk  van de meldingen van de bewoners, maar door allerlei projecten 
probeert de politie zelf ook de veiligheid te verhogen.

Uit de zaal komt de vraag onder welk team Rijsbergen valt. Winfred Kuijper antwoordt dat Rijsbergen  
nu nog in het team Etten-Leur Rucphen valt, maar in de toekomst bij Breda zal komen. Rijsbergen  
heeft ook haar eigen wijkagent. Op de vraag of men via een vast patroon surveilleert  antwoordt 
Kuijper dat dit niet het geval is maar dat men vaak bezig is met preventief surveilleren en dat het niet  
wil zeggen dat als er gesurveilleerd wordt, er dan ook iets gebeurd is. Tenslotte wordt gevraagd of het  
niet mogelijk zou zijn een centrale plek, zoals vaak in België, voor het afsteken van vuurwerk aan te 
wijzen. De heer Kuijpers geeft aan dat er in Breda een dalende trend is in de schade, toegebracht 
door vuurwerk  en ook minder geweld tegen overheidsfunctionarissen.  De vuurwerkproblematiek 
komt vooral door het illegale Oostblok vuurwerk, dat via het internet voor iedereen verkrijgbaar is. 
De politie zit er echter bovenop en constateert ook geen trend waarbij men met vuurwerk van de  
stad meer naar het buitengebied zou gaan.
Om voortaan voor 100% inzetbaar te zijn stelt Paul Bindels voor Marjan een politiecamper te geven,  
zodat ze altijd in de wijk kan zijn.

Stichting geen gehoor HSL Breda
De  heer  Van  der  Jagt  van  de  Stichting  geen  gehoor  HSL,  meldt  dat  de  stichting  op  de  vorige  
jaarvergadering van de wijkraad nog in oprichting was, maar dat men nu officieel een stichting is en 
waarschijnlijk ook nog wel verscheidene jaren te gaan heeft. De stichting heeft onder andere tot doel  
een betere balans te bewerkstelligen tussen de exploitant, de reizigers en de omwonenden van de 
HSL. De omwonenden worden nu nog te vaak onderbelicht. Zo worden de gemiddelde geluidsniveaus 
van de HSL nu verkeerd vastgesteld, omdat men hierbij behalve de periodes dat de trein langs rijdt  
ook de stille periodes mee weegt. Ook de geluidsschermen staan in een verkeerde hoek om goed te 
kunnen werken.
De stichting is nu op weg en heeft al verschillende contacten gelegd en daarnaast meer aandacht op 
de problematiek kunnen genereren. Het zal waarschijnlijk wel een proces van lange adem worden.  
Gebundelde kracht geeft de stichting echter stootkracht. In het uiterste geval zullen ook juridische 
middelen benut worden, maar dan moet de stichting wel zeer goed voorbereid zijn.

Op 27 januari 2012 houdt de stichting haar jaarvergadering over de stand van zaken en om samen 
met omwonenden één en ander te bespreken. De stichting Geen gehoor HSL Breda zal zich blijven 
inzetten voor de omwonenden van de HSL.

Veranderingen in het groen



Anton Lips, sinds maart 2011 de nieuwe gebiedsbeheerder voor het buitengebied, vertelt over de 
nieuwe ontwikkelingen over het beheer van de openbare ruimte. Zo is het project ‘Hart voor je buurt’ 
gestopt. In plaats daarvan kunnen de bewoners nu ‘Wijkdeals’ sluiten met de gemeente, waarbij ze, 
in ruil voor bijvoorbeeld het onderhouden van een plantvak of het opruimen van zwerfvuil, punten 
kunnen verdienen voor een initiatief voor de buurt, zoals een buurtbarbecue. Dit is ook een gevolg 
van de bezuinigingsronde binnen de gemeente. 
Zo  wil  de  gemeente  ook  1,5  miljoen  euro  (oftewel  10%  van  het  budget)  bezuinigen  op  het 
groenonderhoud. Deze bezuiniging zal deels ten goede komen aan het wegenonderhoud. Dit heeft 
echter ook gevolgen zoals, minder spuiten tegen onkruid en het niet meer oppruimen van de rommel 
na carnavalsoptochten. Carnavalsorganisaties zullen dit vanaf 2013 zelf moeten doen. 

Op de vraag waarom er niet meer gespoten kan worden tegen het onkruid, in plaats van borstelen, 
geeft de heer Lips aan dat het een politieke keuze is van de gemeente om niet te spuiten. Andere 
mogelijkheden dan borstelen worden niettemin wel onderzocht. Men vraagt of ook het onderhoud 
van de zandpaden in de Rith gehandhaafd blijft, omdat het fietsen daar nog wel eens moeilijk door is.  
Dit blijft echter op dezelfde manieren gebeuren. Ook wordt gevraagd of er een schema is voor het 
maaien  van  de  bermen.  Hierbij  zou  namelijk  ook  rekening  gehouden  moeten  worden  met  het 
uitschieten van het zaad op de akkers. De heer Lips geeft aan dat dit een moelijk te realiseren wens is,  
maar dat men hier wel iets mee zal moeten, zeker gezien het feit dat bepaalde onkruidsoorten zeer  
makkelijk  uitzaaien.  Een  volgende  vragensteller  vraagt  zich  af  of  de  gemeente  ook  voor  de 
onderhoudstaken  aanbesteedt.  Dit  gebeurt  wel,  maar  is  afhankelijk  van  het  bedrag  dat  ermee 
gemoeid is.  Verder is  er de vraag of de invloed van het nieuwe groenbeleid op de vogelstand is 
meegenomen.  De  heer  Lips  antwoord  dat  men het  voornemen  heeft  om  indien  nodig  terug  te  
kunnen planten. In ieder geval worden de bomen en de ecologische structuur in stand gehouden. Als 
ergens  ecologische  waarden  in  het  geding  komen,  worden  deze  gerespecteerd.  Daarbij  zal  ook 
gekeken worden of er alternatieven mogelijk zijn. 

100 jaar tuinbouwveiling in Breda
De heer Rien Hendrickx leidt zijn verhaal in en geeft aan dat er eigenlijk voor deze vergadering een 
onderwerp over het Liesbos gezocht werd, maar dat uiteindelijk, ook gezien de agrarische oorsprong 
van dit gebied, is gekozen voor deze presentatie die ter gelegenheid van het 100-jarig bestaan van de  
veiling in 2008 is gehouden. Aan de hand van verschillende foto’s uit de oude doos vertelt hij over het  
ontstaan en de groei van de Bredase veiling.

De situatie bij de start van de veiling in 1908 was totaal anders dan nu, zonder verharde wegen en  
een water- en elektriciteitsnet. De meeste bedrijven waren gemend, met wat vee en teelt van fruit,  
dat ‘buitenshuis’ werd verkocht en vaak via transport met de hondenkar. Om initiatief van de tuinders 
werd er gezocht naar een locatie voor de eerste veiling in Breda. De keuze viel uiteindelijk op Huize 
Thalia, ongeveer gelegen tegenover de huidige K.M.A. Het succes van de veiling noopte al snel tot  
verhuisplannen,  waarbij  het  oog  viel  op  de  Belcrumpolder,  waar  voldoende  grond  en  een 
treinverbinding voorhanden waren. Hier werd daarom toen 3,5 ha. grond aangekocht. Dat succes 
bleek ook uit de ledenaantallen; waar in 1920 2.000 leden waren aangesloten, waren dit er in 1925 al  
ruim 4.000 met 3,7 miljoen gulden aan omzet.



Naast de veiling had je ook de eiermijn, waar eieren aan de man gebracht werden. Die zat vroeger op  
de Grote Markt, waar nu in Café Dante nog steeds oude elementen uit die tijd terug te zien zijn. Deze  
werd later ook bij de veiling gevoegd.
In 1926 startte de veiling in de Belcrumpolder. Er was in die tijd ook veel verwerking van het fruit in 
Breda zelf. Bijvoorbeeld bij het Jammeke aan de Ettensebaan (waar later de Nibb-it en nu Bakkersland 
gevestigd is) en de Hero verwerkten veel van het aangeboden fruit. 

Het  onderwijs  kreeg  ook  aandacht  van  het  veilingbestuur,  onder  andere  door  vestiging  van  de 
middelbare  tuinbouwschool  aan  de  Teteringsedijk.  Verder  waren  er  verschillende  ontwikkelingen 
binnen de veiling. Waar eerst werd gewerkt via een doorrijsysteem op nummer, werd vanaf 1927 een 
elektrische  klok  gebruikt.  Na  de  oorlog  werd  de  veiling  een  neerzetveiling  waar  kopers  konden 
rondkijken.
Dat de crisis in de 30-er jaren niet aan de veiling voorbijging valt op te maken uit een daling van de 
omzet  naar  1,3  miljoen  gulden.  Daarbij  was  er  eind  jaren  1930  ook  een  mesttekort,  omdat  de  
kunstmest nog niet bekend was. De mest van de vele garnizoenpaarden kon door de boeren in die 
tijd altijd afgehaald worden in het centrum van Breda. Daarnaast ging de ontlasting van de bewoners  
van Breda naar een mestdepot aan de Rithsestraat ongeveer waar nu de A16 loopt. Al met al duurde  
het echter een hele dag voor een boer mest gehaald had en het had uitgespreid over zijn akker, zeker  
omdat alles met de hand moest gebeuren.

In 1947 werd het veilingfiliaal  in Zundert  geopend, waar vooral  aardbeien en frambozen werden 
verhandeld.  Vanaf  1956  kwamen  ook  vrachtwagens  op  de  veiling  en  vooral  de  Opel  Blitz  werd  
hiervoor gebruikt.
Na  de  oorlog  deed  ook  de  voorlichting  van  Rijkswege  zijn  intrede,  waardoor  vele  telers  hun  
opbrengsten konden verhogen. Ook het telen onder glas kwam gaande weg op. Eerst het plat glas, 
dat ‘omhoog gebracht’ werd en evolueerde naar de ‘gewone’ gestookte kas, die aanvankelijk met  
kolen verwarmd werd. Daarbij kwamen ook de teelten van komkommers en tomaten e.d. in beeld.
In  1969 werd  de  nieuwe veiling  aan  de Heilaarstraat  geopend.  Gaandeweg  nam de specialisatie 
steeds meer toe en zo werd rond 1975 steeds meer veldsla geteeld.  Tegenwoordig vind de teelt  
steeds meer op steenwol plaats en wordt steeds minder vanuit de grond geteeld. Daarbij worden 
biologische  bestrijdingsmiddelen  gebruikt  en  ligt  steeds  meer  de  nadruk  op  hergebruik  en 
milieuvriendelijkheid. Dit terwijl bij aanvang van de voorlichting amper over het (chemische) spuiten 
en de mogelijke gevolgen daarvan werd verteld. Tegenwoordig is men hiervan aan het terugkomen en 
is bij alle teelt biologisch. Dit valt voor de volle grondteelt niet mee, maar in de kassen is dit prima te  
doen.
Sinds  1996,  toen  de  veiling  fuseerde  met  de  Greenery,  is  de  veilingklok  gestopt.  Telers  zijn 
tegenwoordig  steeds  meer  handelaren  geworden.  Zowel  de  omvang  van  de  bedrijven,  als  de 
productie en de mechanisatie zijn sterk toegenomen.

Vanuit de zaal wordt gevraagd hoeveel tuinders er nu nog zijn. De heer Hendrickx geeft aan dat er nu  
nog ca. 350 zijn, terwijl er op de top, begin 80-er jaren ca. 7.000 leden zijn geweest. In totaliteit is de  
productie echter wel veel hoger geworden.



Als dank voor zijn presentatie ontvangt Rien Hendrickx een product van de druivenstruik van 46 
meter (die hij op een foto heeft laten zien) die ooit in een kas aan de Frankenthalerstraat stond (er is  
daar nog steeds een Druivenstraat, red.).

Voorzitter Paul Bindels sluit de vergadering onder dank voor de opkomst en met de melding dat er 
nog alle gelegenheid is om achteraf na te praten.


